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Але! Відбулися вибори до Верховної Ради Украї-
ни, настала зима з негодою,  що продемонструвала, як 
«ефективно» було використано народні гроші. 

– Автостанцію знову затопило, скільки можна «пла-
вати» від зупинки до зупинки? – скаржиться з перших 
наших кроків Южним  випадковий перехожий.  

Дощова погода у першій декаді зими вкотре засвідчи-
ла потребу в реконструкції міської автостанції, як мінімум 
– дорожнього покриття і зливової каналізації. І пасажи-
ри,  і водії маршрутних автобусів відчули всі незручності, 
пов’язані з негодою. Внаслідок затоплення території біля 
будівлі автовокзалу перемістили місце посадки пасажи-
рів 68-го маршруту в центр площі автостанції, а пройти до 
міського ринку через величезну  калюжу було нелегко…

– Чому в нашій країні так завжди, – скаржиться пен-
сіонерка Ніна Іванівна, яка мешкає по вулиці Хіміків, – 
щойно настають холод, негода, зливи, відразу почина-
ється «всесвітній потоп» місцевого значення, і що тільки 
роблять ЖКГ, дорожні служби, куди йдуть наші гроші?

Недоліки у вигляді непродуманої системи зли-
вової каналізації після реконструкції вулиці Хіміків, 
з’ясовується, не єдина її проблема.

– Район у нас тихий і доволі безпечний – навряд 
хтось нападе, – розповідає сивочолий Микола Іванович. 
– Проте вночі на вулицях  майже немає освітлення,  а че-
рез «убите» дорожнє покриття і постійні ремонтні роботи 
пересування вулицями міста стає дедалі небезпечнішим.  

Ще у грудні 2012 року, за повідомленням місцевих 
ЗМІ, комунальне підприємство «Южкомуненерго» одер-
жало протягом декількох днів більш як 100 відсотків 
оплати за послуги та ще й близько 50 відсотків перед-
оплати від населення. Завдяки цьому змогли розплати-
тися з ВАТ «Одесагаз» за всіма заборгованостями за спо-
житий газ. Отже, здавалося б, у квартирах мешканців 
Южного має бути тепло. Так ні!

Як розповідає Сергій Дмитрович, котрий мешкає по 
вулиці Григор’євського десанту, житлова частина Юж-
ного складається з панельних багатоповерхівок, жити 
в яких не так вже й зручно. Влітку занадто спекотно, а 
взимку зігрітися не допомагають навіть обігрівачі. 

– Мій та ще декілька будинків поруч улітку утепляли пі-
нопластом коштом обласного бюджету, стало тепліше, нічо-
го не можу сказати, але чимало моїх знайомих скаржаться 
на відсутність тепла у своїх помешканнях, – каже він.

– Я зараз розповім, як у нас обігрівають, – при-
єднується до розмови вчителька Євдокія Опанасівна. 
– На вулиці плюс три градуси. У моїй квартирі – плюс 
п’ятнадцять, хоча я справно сплачую за комунальні по-
слуги. Торкаюся батарей – вони холодні! Телефоную 
в диспетчерську, там мені ввічливо відповідають, що, 
з’ясовується, якась псевдо, але так і не названа фірма 
здійснює заміну труб опалювальної системи в під’їзді. 
Хто так робить!? Надворі ж зима!

Ще більше критики довелося почути про так звану ре-
конструкцію набережної  Южного. Річ у тім, що після черго-
вого шторму, які на Чорному морі взимку є звичайним яви-
щем, від реконструйованого южненського міського пляжу 
залишилися «ніжки та ріжки». І це лише середина зими. 

– Пляжну доріжку, яка вважається частиною набереж-
ної, зимові шторми, мабуть, змиють у море цілковито, 
– каже місцевий старожил Яків Володимирович. – Стихія 
розгулялася і, на жаль, руйнує  облаштовану пляжну зону.

– Ось подивіться, як зроблено набережну в інших міс-
тах, – каже рибалка дід Василь. – Дорого, капітально, на де-
сятиліття! А в нас що? Самий популізм… А ось коли на лінію 
прибою почне викидати крижини... Яка плитка витримає? 
Для цього роблять хвилерізи та інші берегозахисні споруди…

Що можна сказати проти таких аргументів? Гадаю, 
можновладцям та чиновникам міста Южне є над чим 
працювати. Адже за такого марнотратства народних 
грошей жодних бюджетів не вистачить!

Євген ТИЩУК

Молоде 25-тисячне місто Южне по праву 
вважають перлиною узбережжя Одеської 

області. Ще недавно воно вважалося одним із 
найкращих за благоустроєм міст регіону. Не 

випадково, що торік згідно з регіональною 
програмою соціально-економічного розвитку 

Одеської облдержадміністрації «Народний 
бюджет» на Южне було виділено 4 мільйони 
гривень. Як тоді звітували міські чиновники, 

більшість коштів пішло на новенький колектор, 
реконструкцію набережної, теплі будинки та 

гарні вулиці… Як то кажуть, життя покращилося. 

Марнотратство по-Южному, 
або Чому так неефективно використовуються народні гроші?


